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Настоящая статья посвящена анализу права на жизнь как общечеловеческой ценности и раскрытию содержания данного права с учетом подходов Европейского Суда по правам человека по отношению к уголовному наказанию в виде пожизненного лишения свободы.
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Evaluation of Right to Life in Context of Purpose of Criminal Punishment 

by the European Court of Human Rights 


Article deals with analysis of right to life as a universal value and disclosure of its content taking into account the approach of the European Court of Human Rights in context of such criminal sanction as life imprisonment.
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В статье рассмотрены место и роль разъяснений судебной практики в правовой системе Российской Федерации. Правоположения судебной практики определяются как дополнительный регулятор, не имеющий самостоятельного значения в правовой системе России, которые, как правило, не могут выступать самостоятельным источником права. Однако ряд нормативно-правовых установлений судебной системы может выступать в качестве самостоятельного источника при регулировании вопросов внутриведомственного характера, что соответствует сути принципа разделения властей.
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Legal Nature of Judicial Practice


Article deals with role and place of Understandings of judicial practice in the legal system of the Russian Federation. Legal provisions of judicial practice are defined as additional regulator, having no independent meaning in the legal system of Russia, which, as a rule, do not appear to be an independent source of law. However, a number of legal regulations of the judicial system may act as an independent source for the management of intra-departmental issues that matches the essence of separation of powers principle. 
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Формирование Таможенного союза и вступление в силу Таможенного кодекса Таможенного союза ознаменовало собой значительные изменения правового регулирования в Российской Федерации отношений в таможенной сфере в целом и таможенных процедур в частности. Однако помимо безусловных плюсов этих нововведений имеют место недостатки такого регулирования, связанные в первую очередь с содержанием таможенных процедур. 
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Administrative and Financial Issues of Customs Procedures Legal Regulation in the Russian Federation


The Customs Union creation and entry into force of the new Customs Code caused significant reformation of customs sphere and customs procedures legal regulation. This regulation bears some drawbacks regarding the customs procedures content along with undoubted positive change and these are the issues present article is dealing with. 
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Обеспечение судом надзорной инстанции единства судебной практики и необходимость реагирования на нарушения юридико-фактического характера свидетельствует о дуализме стоящих перед ним целей. В настоящей статье автор рассматривает вопросы совершенствования структуры суда надзорной инстанции и его процессуального взаимодействия с нижестоящими судами.
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Instance Separation of Power and Inter Instance interaction of 

Court with Supervisory Authority


Security of judicial practice unity by court with supervisory authority and its need to respond to violations of legal and factual nature demonstrates the dualism of its goals. This article deals with issues of improving the structure of the court with supervisory authority and its procedural interaction with lower courts.
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Автор анализирует положения действующего законодательства, предусматривающего условия и порядок усыновления, специальные основания возникновения и прекращения правоотношений между усыновителями и усыновленным ребенком. В итоге автор обосновывает вывод о том, что семья усыновителей является семьей особого типа.
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Family of Adopters as Special Type of Family in the Russian Federation


Article deals with author’s analysis of provisions of current legislation providing for conditions and procedure for adoption, special grounds for creation and termination of legal relations between adopters and adopted child. In the end, the author proves that the family of the adopters is a special type of the family. Key words: 

Adoption; private interests; public interests; legal relationship between adopters and adopted child; family of a special type; legislation.

Практика применения судами законодательства о судебных расходах, связанных с разрешением гражданско-правовых споров( 
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В обзоре дан исчерпывающий перечень налогового и гражданско-процессуального законодательства, регулирующего судебные расходы, прокомментированы его основные положения. Приведены правовые позиции Конституционного Суда Российской Федерации и Верховного Суда Российской Федерации по этим вопросам. Дан анализ допускаемых судами ошибок. 
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Practice of Application by Courts of Legislation on Court Costs related to Resolution of Civil Disputes


Review deals with an exhaustive list of tax and civil procedural legislation regulating court costs and commentaries on its main provisions. Legal views of the Constitutional Court of the Russian Federation and the Supreme Court of the Russian Federation on these issues are given in article. Author also makes analysis of errors made by courts.
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В данной статье рассматривается легитимность условия установления договорной подсудности спора, вытекающего из договорных отношений, суду, расположенному по месту нахождения истца. Проведено сравнение арбитражной практики с практикой в судах общей юрисдикции.
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Special Features of Defining of Contractual Jurisdiction of Case to 

Court at Plaintiff’s Location


This article deals with an issue of legitimacy of condition, which determine contractual jurisdiction of case arising out of contract to court at plaintiff’s location. Author gives comparison between judicial practice of commercial courts and judicial practice of courts of general jurisdiction in respect of these issues. 
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В работе проанализированы вопросы понятия незаконного вооруженного формирования, его признаков. С учетом судебной практики рассмотрены сложные вопросы квалификации. Определены понятия: создание незаконного вооруженного формирования, руководство незаконного вооруженного формирования, финансирование незаконного вооруженного формирования. Проанализированы основания и условия освобождения от уголовной ответственности на основании примечания к ст. 208 УК РФ.
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Illegal Armed Group: Issues of Classification


Article deals with analysis of notion of an illegal armed group and its features. Complex issues of classification are considered in view of judicial practice. The following concepts are defined: creating of the illegal armed group, managing of the illegal armed group and financing of the illegal armed group. Grounds and conditions for relief form criminal responsibility on the basis of the Notes to Article 208 of the Criminal Code of the Russian Federation are considered in the article. 
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В статье рассматриваются решения Европейского Суда по правам человека, определяющие стандарты справедливого судебного разбирательства. В соответствии с решениями Пленума Верховного Суда Российской Федерации определяются те правовые позиции Европейского Суда, которые должны быть приняты во внимание российскими судами при рассмотрении дел в апелляционной инстанции. Особое внимание в статье уделяется необходимости реального обеспечения права обвиняемого на защиту, личное присутствие в суде апелляционной инстанции, право на квалифицированную юридическую помощь, включающее замену адвоката в случае его бездействия, а также право на допрос ключевого свидетеля обвинения.
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Development of Russian Appeal Proceedings in Criminal Cases in light of Judgments of the European Court of Human Rights


Article deals with Judgments of the European Court of Human Rights that define the standards of fair trial. In accordance with decisions of the Plenum of the Supreme Court of the Russian Federation author define those legal views of the European Court of Human Rights, which should be taken into account by Russian courts in appellate litigation. Special attention is paid to the need for a real execution of the following rights:  right of defence, right to presence in person in Court of appeal, right to qualified legal assistance, including the replacement of legal assistant in case of his or her inactivity, as well as the right to examine a key witness for the prosecution. 
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В статье рассматриваются отдельные проблемы, связанные с формирование в системе финансового права подотрасли эмиссионного права. В статье рассмотрены современные подходы в определении места эмиссионного права в системе финансового права, а также структуры самого эмиссионного права. 
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System of Emission Law


Article deals with some issues related to formation of sub-branch of Emission Law in the system of Financial Law. The article deals with modern approaches in determining the place of the Emission Law in system of Financial Law, and the structure of Emission Law.
Key words: 

Emission Law; right of money circulation; Monetary Law; monetary system; currency regulation; monetary circulation; Public Banking Law.
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